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SLOVENSKO: Ústavný právnik Eduard Bárány vysvetlil, že povinné očkovanie Ústava SR
neumožňuje. Epidemiologička Alexandra Bražinová ho aj napriek tomu presadzuje.

Ústavný právnik Eduard Bárány

 

Minister zdravotníctva Lengvarský pripustil, že povinné očkovanie vybraných skupín obyvateľstva sa
môže stať realitou. Povinné očkovanie by sa malo týkať zdravotníkov, pracovníkov domovov
sociálnych služieb či seniorov nad 60 rokov. Otázkou sa už zaoberal aj ústredný krízový štáb.

V tejto veci sa vyjadrili epidemiologičku Alexandru Bražinovú a bývalého podpredsedu ústavného
súdu Eduarda Bárányho.

 

Takto klamú vedci

Bražinová s ministrovým nápadom súhlasí. „Viem si predstaviť, že niektoré skupiny populácie by mali
toto očkovanie povinné, a to učitelia, zdravotníci, prípadne ďalšie povolania, kde ľudia prichádzajú do
styku s veľkým počtom ľudí naraz,” uviedla.
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Dodala, že to nie je nič nezvyčajné. „Máme na Slovensku povinné očkovanie proti hepatitíde typu B
pre zdravotníkov. Je to ich ochrana a aj ich pacientov. Pri očkovaní na COVID-19 by to bolo
podobné,” argumentuje epidemiologička.

Pani epidemiologička zabudla dodať, že v prípade covid vakcín ide o nové, rokmi neoverené
preparáty. Navyše majú len podmienečné schválenie a sú stále predmetom klinickej štúdie. Sú to
teda experimentálne vakcíny. Viacerí odborníci odmietajú, že ide o klasické vakcíny a prikláňajú sa
skôr k označeniu génová terapia.

Taktiež je rozdiel v nebezpečnosti spomínaných chorôb. A pani epidemiologička zavádza, keď hovorí,
že vlastným očkovaním chránime ostatných. Nie je to pravda. Očkovanie nezaručuje, že očkovaný
nebude vírus ďalej šíriť.

 

Povinné očkovanie ústava neumožňuje

Podľa Báránya by to bol precedens pre ďalšie štáty v Európe. „To je ľahko možné. Vôbec v
posledných mesiacoch, roku a pol sa v krajinách dlhodobo pokladaných za demokratické právne
štáty prestalo úplne dbať na limity ľudských práv a právno-štátnych postupov,” myslí si ústavný
právnik. Dodáva, že je skutočným rizikom pre ľudské práva, že takéto postupy sú nekriticky
prijímané a ďalej šírené hlavným prúdom.

Môžeme teda na Slovensku zaviesť povinné očkovanie? „Môj osobný názor je, že nie,” bez zaváhania
povedal Bárány. Vysvetľuje, že ústava to nielen, že zakazuje, ale opačne vôbec neumožňuje.
„Nehľadám limity, ja hľadám právny základ. Neviem si predstaviť rozumný právny základ pre
uloženie takejto povinnosti,” priblížil bývalý sudca.

Problém je podľa neho princíp kolektívne imunity a ochrany iných ľudí, na ktorí sa ľudia požadujúci
povinnú vakcináciu odvolávajú. „V tejto konkrétnej situácii pri údajoch, ktoré sa dostávajú, to
očkovanie ochraňuje tú osobu, ktorá sa tak rozhodne. Je to voľba, ktorú, samozrejme, treba
rešpektovať, ale nie je vôbec signifikantne preukázané, že to chráni iných. To chráni jeho,”
zdôvodnil.
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